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VERSLAG COLLECTIEF GEBRUIKERSOVERLEG 

Dinsdag 5 december 2023 

Onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende vergadering. 

 

Aanwezig  

Gebruikersraad: Adelaïde Bovijn, Angelica De Neve, Anne-Marie Deleu, Sabine Hollebosch, 

Robert Michiels, Christiane Vermeulen, Edward wyffels 

Cliëntenraad: Sandra Deleu (coach: Pim Crevits) 

Directie: Luc Aelbrecht 

Verslag Claudia Rosseel 

Verontschuldigd Kim Monserez 

 

1.  Verwelkoming door algemeen directeur en voorzitter CGO 

  Ward: 

o De nieuwe IDENTITEITSVERKLARING werd uitgedeeld, met daarin de quotes: ‘ondersteunen 

in dialoog drukt de kern van onze opdracht uit’ en ‘dat ik graag en goed werk, draagt bij tot 

ons sterk merk’. Dit klopt, want dialoog en verbinding is er. Vanuit mijn engagement als 

vrijwilliger en vanuit het CGO neemt ik deel aan een aantal werkgroepen, die o.a. 

indicatoren uitwerken rond de kwaliteit van bestaan, en die de stem van de gebruikers 

laten klinken, op een positieve manier. Het verslag van de vorige vergadering met het 

overzicht van de besproken thema’s in de periode 2019 – 2023 wordt positief geëvalueerd 

en zegt ook iets over het engagement dat hier genomen wordt. Ook de facebookpagina 

geeft een beeld van wat er bloeit.  

2.  Goedkeuring vorig verslag d.d. 20/06/2023 

  Luc overloopt de verslagen van het uittredend CGO en van de installatievergadering van het 

nieuw CGO van 20/06/2023 

o TO DO Claudia: checken of het nieuw huishoudelijk reglement al gepubliceerd is op de 

website, samen met beide verslagen.  

o Kwaliteit van leven: In het nieuwe kwaliteitsbesluit zal veeleer de nadruk gelegd worden op 

outcome (in hoeverre heeft wat men deed bijgedragen tot de kwaliteit van leven, d.i. werd 

beoogde doelstelling bereikt?) i.p.v. op output (hoe vaak werd iets gedaan).De Organisatie 
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Broeders van Liefde (BVL) wil hierop anticiperen en ontwikkelt momenteel een instrument 

om dit te meten. Ook het VAPH werkt aan een dergelijk instrument. 

o Duurzaamheid is nu ook vervat in de identiteitsverklaring (geeft aan wat we willen doen, 

voor wie, op welke manier). Duurzaamheid is nl. een breder gegeven dan alleen maar 

milieu en energie, en heeft ook te maken met veiligheid, financiële haalbaarheid, 

armoedebestrijding, leveren van goede zorg, ...  

o We proberen via het Vlaams Welzijnsverbond een impact te hebben op het toekomstig 

beleid  (cf. SWOT-analyse). 

o Uitstroom van medewerkers:  

▪ Mevrouw Vermeulen geeft aan dat zij na corona vier personeelsleden zag verdwijnen 

(wegens pensioen, ziekte, ...) en dat dit ingrijpend was voor de bewoners. Er bleven 

maar drie vertrouwde mensen over. Dat is alsof de helft van hun gezin verdwijnt. 

Tradities gaan zo soms tijdelijk verloren, bv. de viering van Sinterklaas. 

▪ Luc: In meeste groepen vinden we vrij vlot nieuwe medewerkers, maar in sommige 

groepen, zeker in groepen met complexere zorgvragen, is dit niet altijd evident. Dit heeft 

inderdaad gevolgen voor de continuïteit. Zeker als er veel mensen met pensioen gaan, in 

zwangerschapsverlof gaan, ... We proberen hier zo goed mogelijk een antwoord op te 

bieden. We proberen in te zetten op het doorstromen van medewerkers vanuit de basis 

richting teamcoach en verder. We stellen nl. vast dat we leidinggevende functies vaak 

moeten invullen met externen. Hierrond loopt ook een traject bij BVL, om meer in te 

zetten op het aanleren van leiderschap door meer autonomie te geven aan de 

basismedewerkers, zodat ze kunnen groeien in de rol van leiding geven. Men denkt ook 

aan het proactief inzetten van assessments bij medewerkers die aangeven misschien 

naar een leidinggevende functie te willen doorgroeien. 

▪ Mevrouw Vermeulen: Positief is er wel dat er nu meer begeleiding is. 

▪ Luc: De voorziening doet inspanningen om vanuit de werkingsmiddelen bijkomend 

personeel in te zetten.  

▪ Mevrouw Vermeulen: Het is wel moeilijk om aan de bewoners duidelijk te maken dat 

mensen met pensioen gaan. 

▪ Luc: Bij de doorstroming naar inclusieve werking werken we nu vaker samen met Styrka 

om de overgang van een minder- naar meerderjarigenvoorziening meer geleidelijk te 

laten verlopen. Hierbij blijft de vertrouwde begeleider van Styrka(met financiële 

vergoeding) nog een tijdlang langskomen zodat de vertrouwdheid blijft en de overgang 

gelijkmatiger verloopt. 

o Nieuw model IDO niet-RTH: Staat opnieuw op de agenda wegens een kleine aanpassing.  

Aanpassing: Bij wanbetaling werd op BVL-niveau besloten te focussen op de hoofdsom die 

openstaat (m.a.w. het  bedrag dat niet betaald werd). Bij een tweede en derde brief wordt 

7,5 euro administratieve kost aangerekend. Er zullen dus geen verwijlinteresten en andere 

forfaitaire kosten worden aangerekend. Men streeft bij BVL sowieso naar meer uniformiteit 

in de gebruikte IDO’s. Sybille Van Maris (die bij ons de IDO’s opmaakt) zal deelnemen aan 

een werkgroep op BVL-niveau, om aan intervisie te doen hierrond. 
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o Ward vraagt of er zicht is op het aantal mensen die in een afbetalingsplan zitten bij 

Ebergiste. 

▪ Luc: Er zijn weinig mensen die hun factuur niet betalen, en als dit gebeurt heeft dit vaak 

te maken met een te lage rekeningstand bij domiciliering. Luc heeft weet van 2 situaties 

waarin een vrij groot bedrag wordt afbetaald. Eén daarvan is gerelateerd aan misbruik 

door de bewindvoerder (werd snel opgevolgd via het vredegerecht). Een tweede is 

gerelateerd aan het feit dat de financiële situatie van de cliënt niet op punt stond bij 

aankomst (de sociale dienst doet dan het nodige om dit op punt te stellen). Dit is dus 

zeer uitzonderlijk. Dat we zo weinig problemen hebben op dit vlak, heeft wellicht te 

maken met het feit dat we langdurige relaties aangaan met mensen, over een langere 

periode en dat we bij het opzetten van de woon-& leefkosten uitgingen van principes 

zoals solidarisering, voeren van sociaal beleid,… 

▪ Vraag: Zijn er ook problemen met professionele bewindvoerders? 

▪ Luc: Dit gebeurt, maar dit wordt maandelijks opgevolgd door de sociale dienst en de 

bewonersadministratie, waarbij indien nodig verdere stappen worden genomen.  

Bv. een rappelbrief sturen, contact opnemen, het vredegerecht inschakelen. Globaal 

genomen hebben we geen zware problemen op dit vlak. 

o Nieuw handelingsplan: Pim geeft aan dat dit afgewerkt is en geagendeerd staat op de 

directieraad. Wordt op een volgend CGO geagendeerd - zodra dit afgeklopt is. 

o Godvergeten: Hierrond werd een artikel voorzien in de SAMEN (december 2023). 

▪ Mevrouw Vermeulen geeft te kennen dat het probleem zich nu rond de Kerk situeert, 

maar dat misbruik ook elders bestaat. Minder verbale bewoners vormen hiervoor ook 

een ideaal slachtoffer.  

▪ Luc: Hier wordt sterk agogisch rond gewerkt. Voorvallen van grensoverschrijdend gedrag 

worden geëvalueerd via het Sensoa vlaggensysteem, waarna een handelingsplan wordt 

opgesteld, zowel voor de dader als voor het slachtoffer. 

▪ Pim: Ook het ontwikkelingsniveau van de bewoners wordt hierbij in rekening genomen: 

zitten ze op zelfde niveau of niet.  

▪ Mevrouw Vermeulen merkt op dat het belangrijk is om goed naar gedragswijzigingen 

van bewoners te kijken. Ook als aanwijzing voor medische problematieken, zoals bv. 

tandpijn. 

▪ Pim: Nu wordt daar sterk rond  gewerkt, ook preventief. Recent werd ook een nieuwe 

visietekst rond seksualiteit verspreid en besproken.  

▪ Luc: Soms wordt Aditi ingeschakeld rond seksualiteit, omdat er veel schroom hangt rond 

seksualiteit bij begeleiders en ouders. Dit is een organisatie die hier veel expertise in 

heeft. 

▪ Er wordt gevraagd om de interne opleidingen hierrond ook open te stellen voor 

netwerken, om toe te lichten hoe we hier heden ten dage rond werken. Pim neemt dit 

mee. 

▪ Mevrouw Vermeulen: Wij weten niet wat er achter de schermen leeft hierrond en 

maken ons misschien zorgen die niet nodig zijn. 
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o Tijdschrift SAMEN: er wordt aangegeven dat het jammer is dat dit tijdschrift nog maar 3 

keer per jaar verschijnt. 

▪ Luc geeft aan dat dit bekeken wordt in functie van de algehele communicatie.  

Er wordt onderzocht welke info via welke kanalen zal worden verstuurd. Bv. via 

Facebook info over feesten en uitstappen, personeelsgerelateerde zaken via LinkedIn, 

inhoudelijke informatie misschien eerder via de Samen. 

3.  Rapportering in-/uitgaande briefwisseling 

  IN:  

o Verslag collectief gebruikersoverleg van 22/09/2023 

o Overlijdensberichten: Roger Roeland (Nachtegaal), Andy Van Den Hoecke (CVD Het Veer), 

Chris Delanghe (CVD Ter Linde), Nadine Coppens (Brem). Ward heeft de families telkens 

digitaal gecondoleerd in naam van het CGO. 

 UIT:  

o Agenda collectief gebruikersoverleg van 05/09/2022 

4.  Rapportering vertegenwoordiger interne klachtencommissie (Angelica De Neve) 

  Er werden geen klachten ontvangen 

 Luc verwacht dat de procedure binnenkort herbekeken zal moeten worden. Men overweegt 

namelijk om eenzijdig ontslag uitgaande van de voorziening moeilijker te maken. Men zou dan 

werken met een voorwaardelijk ontslag dat eerst door de klachtencommissie bekeken moet 

worden. De procedure zal dus wellicht aangepast moeten worden hieraan. 

 Ward: Gaat dit niet vooral om bewoners die moeilijk door te verwijzen zijn? 

 Luc: Wij hebben één keer eenzijdig ontslag gegeven, bij een cliënt die niet meer in een 

buitenhuis kon functioneren, en waarbij het netwerk niet wou dat de cliënt naar Vurste werd 

georiënteerd. Dit kan bv. nodig zijn wanneer een bewoner door dementie niet meer in een 

buitenhuis kan blijven wonen omdat hij daar niet de zorg kan krijgen die nodig is. In dit geval 

werd eerst contact opgenomen met de zorginspectie, die vroeg om de cliënt eenzijdig ontslag 

te geven en hierbij ook een oplossing aan te geven (nl. een verhuis naar een andere groep). Dit 

gebeurde op het einde van een lang traject. Finaal is deze bewoner toch naar Vurste verhuisd, 

en het netwerk heeft zich daar ook mee min of meer met verzoend omdat men zag dat de 

bewoner in kwestie veel beter functioneerde in Vurste. 

 Pim bevestigt dat het goed gaat met deze cliënt (woont in één van zijn groepen). 

 Mevrouw Vermeulen geeft aan dat zij indertijd ook die stap heeft gezet en dat het in zo’n 

geval soms moeilijk is voor de ouders om de realiteit onder ogen te zien.  

 Luc erkent dat dit een moeilijk proces is, maar geeft aan dat deze stap niet nodeloos wordt 

voorgesteld.  

 Ward geeft aan dat het positief is dat binnen het dienstenaanbod van Ebergiste een volledig 

aanbod aan opvangmogelijkheden beschikbaar is, waardoor men in zo’n geval niet naar een 

andere voorziening moet verhuizen. 
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5.  Nieuws uit de cliëntenraad 

  Sandra bracht een infomap mee, maar het verslag van de laatste cliëntenraad bleek hierin te 

ontbreken. Pim zal dit bespreken met de begeleiders.  

 Pim overloopt het verslag digitaal.  

o De vorige cliëntenraad ging door op 23/11. Ook Luc Aelbrecht was deels aanwezig. 

o Dit was de eerste cliëntenraad waarop Sandra voorzitter was en de vergadering opende 

met de hamer.  

o Er was geen post voor de cliëntenraad. 

o Pieter bracht verslag uit over de wintermarkt in Het Veer. 

o Er werd afgestemd over de aanwezigheid van de cliëntenraad op introductiedagen voor 

nieuwe medewerkers. Pieter, Kim, Kevin en Peter willen hieraan meewerken. 

o Pieter gaf aan dat er een nieuwe bus in Huize Vander Schueren komt.  

Aanvulling van Luc hierop: voor Bosdreef werd nog een dieselbus (dient aangepast te 

worden voor rolstoelgebruikers en hiervoor is geen elektrisch model voor handen) besteld, 

maar als het kan gaan we voor elektrisch. De huidige range is 300 à 400 km, en er is weinig 

prijsverschil tussen de verschillende merken. Nieuwe busjes worden meestal bij een grotere 

garage besteld (enkel erkende dealers kunnen fleetkorting geven), voor onderhoud gaan 

we lokaal.  

o Kevin van De Rank zou graag meer op uitstap gaan en bespreekt dit met de begeleiders van 

De Rank. 

o Gilberte zal oorringen verkopen op de kerstmarkt in Vurste. 

o Het verslag van het CGO werd kort overlopen door Sabrine en Sandra. 

o De verantwoordelijkheden werden verdeeld: Sandra wordt voorzitter, Kim secretaris, Pieter 

feestburgemeester, Gilberte is verantwoordelijk voor sfeer en gezelligheid. 

o Het huishoudelijk reglement werd overlopen en ondertekend. 

o Iedereen ging ermee akkoord dat het verslag van de cliëntenraad voortaan op de website 

wordt gepubliceerd, met een foto. 

o De data voor de volgende cliëntenraad werden afgesproken. De cliëntenraad zal telkens 

doorgaan in Het Veer, op een donderdag. 

o Het twintigjarig bestaan van de cliëntenraad zal gevierd worden met een feest. Dit werd al 

goedgekeurd door de directie. Een planning werd al opgemaakt voor: DJ, bloemen, 

uitnodigingen, speech, dansje, ... 

o De academische werkplaats inclusie werd voorgesteld, en er werd een oproep gelanceerd 

om hieraan deel te nemen. Deze werkplaats wil het belang om ergens bij te horen beter in 

kaart brengen om dit mee te nemen in de opleidingen en hiermee ook aan de slag te gaan 

in de praktijk. Aileen Bonne zal dit onderzoek als stafmedewerker opvolgen, maar ook 2 

cliënten zullen als co-onderzoeker aan het onderzoek participeren. Aileen zal aansluiten op 

een volgende cliëntenraad om dit verder op te nemen.  

 Ward vindt het leuk om dit verslag geprojecteerd te zien. Visualisering houdt de aandacht 

beter vast. 
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 Anne-Marie: Wordt dit ook bezorgd aan de andere medebewoners? 

 Pim: Dit staat op website. Er is uit elke vestiging wel een deelnemer die info mee kan nemen, 

maar het verslag wordt niet specifiek verspreid.  

 Anne-Marie geeft aan dat haar zoon het leuk vindt om dit verslag te bekijken. 

 Pim: Hij mag altijd een verslag vragen aan Pieter, het kan ook afgedrukt worden via de 

website. 

6.  Nieuws uit de Raad van Bestuur (juni en september) - toegelicht door Luc Aelbrecht 

 a) Evaluatie werking bestuursorgaan 

 De werking van het bestuursorgaan werd positief geëvalueerd.  

 Naast het financieel beleid (begrotingen en jaarrekeningen) wil men jaarlijks een aantal andere 

thema’s meer uitgebreid gaan behandelen, o.a. duurzaamheid, digitale transitie, interne 

audits en leiderschap. Ook rond een aantal andere materies wil men tot efficiëntere 

besluitvorming komen 

 

b) Bijsturing thesauriebeleid 

 Voor bouwwerken zullen voorzieningen voortaan middelen moeten reserveren als men  

die op een bepaald moment beschikbaar wil hebben. Deze middelen zullen op een korte 

termijnrekening worden geplaatst in functie van wat er beschikbaar moet zijn. 

 

c) Nieuwe algemeen directeur 

 Luc Aelbrecht werd aangesteld als algemeen directeur van Ebergiste. 

 

d) Godvergeten - 7 actiepunten 

 In de nasleep van de documentaire Godvergeten werd een actieplan opgesteld vanuit 7 

algemene doelstellingen waarrond men de komende periode wil werken.  

 Zo wordt de vlagnaam Organisatie Broeders van Liefde in vraag gesteld. Men bekijkt ook of 

men de organisatie en congregatie moet ontkoppelen. 

 Er werd al gewerkt rond de registratie van grensoverschrijdend gedrag (GOG).  

Hier wordt dit altijd geregistreerd in het persoonlijk dossier. Vanaf een gele vlag gaat dit naar 

de directietafel en wordt dit in een centraal register geregistreerd. Alle aangiftes die 

geregistreerd werden, zijn doorgegeven aan de hoofdzetel, om dit verder te bekijken. 

 Vraag vanuit het CGO: Is het nog zo dat daders worden verplaatst, zoals in de Kerk? 

 Luc: Momenteel gaat dit - indien er ernstige aanwijzingen zijn - naar ontslag als het om 

medewerkers gaat. 

 Vraag vanuit het CGO: Wat als bewoners dit niet verbaal onder woorden kunnen brengen, 

misschien niet weten wat normaal gedrag is en wat niet? 

 Pim: Dan moeten wij een verhoogde waakzaamheid hebben voor wijzigingen in gedrag. 
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7.  Nieuws uit de voorziening - toegelicht door Luc Aelbrecht 

  Wijzigingen in het directieteam 

o Luc Aelbrecht is de nieuwe algemeen directeur van Ebergiste 

o Vanaf 22/1/2024 komt Heidi Rollé in dienst als nieuwe financieel-administratief-logistiek 

directeur. 

 

 BOL-oefening dagbesteding 

o De invoer van PVF heeft de grootste impact gehad op de dagcentra. Wie als minderjarige 

geen zorg opneemt binnen een MFC, krijgt geen persoonsvolgend budget. Zij kunnen dan 

enkel beperkt zorg inkopen via RTH. Schoolverlaters die geen gebruik maakten van 

naschoolse/schoolvervangende opvang kunnen daardoor moeilijk doorstromen naar een 

dagcentrum.  

o De werking van onze dagcentra werd onder de loep genomen. Er werd een BOL-oefening 

gemaakt (waarbij BOL staat voor: Behouden, Ontwikkelen, Loslaten) rond een aantal 

aspecten: 

− communicatie (zowel extern richting netwerken als intern richting groepen) 

− agogisch handelen (doelstellingen, inclusie, vraaggestuurd werken, rol van de ergo, ...) 

− infrastructuur (verder vernieuwen infrastructuur, beter gebruik lokalen, ...) 

− praktische uitwerking (busvervoer, keuze in activiteiten, ...) 

− vormingen (naar netwerken, ergo’s, cliënten) 

o De brainstorm oefening wordt nog verder verwerkt. Visieontwikkeling volgt. Wordt dus 

vervolgd. 

o De verschillende ergowerkingen werden hierbij betrokken (medewerkers dagcentra, gie’s, 

ergo’s die in de verschillende campussen werken).  

o Ward merkt op dat de ergowerking in positieve zin geëvolueerd is. Dankzij hen is overal 

creativiteit zichtbaar in de voorziening.  

o Luc geeft aan dat de ergowerking door corona dichter naar de woongroepwerking 

evolueerde, wat meer evenwicht gaf. 

 

 Rolzuiverheid leidinggevenden 

o We stelden vast dat er wat overlappingen zaten in de functieomschrijvingen van woco’s, 

ortho’s en teamcoaches. Daarom werden een aantal wijzigingen aangebracht. 

o De planning en organisatie van het lokale oudercomité (LOC) werd uit de 

functieomschrijving van de teamcoaches gehaald, want dit is de taak van het LOC. Ward 

geeft aan dat dit in de praktijk ook zo werkt.  

o Er werden ook een aantal resultaatsgebieden vastgesteld waar frictie was:  

− Preventie en welzijn, training en opleiding, leiding geven en gezicht zijn van de 

organisatie. 

− Training en opleiding, coachen en trainen en projectmanagement. 

o Training en opleiding: sommige zaken zitten bij coördinator, andere bij de ortho, 

naargelang de inhoud van de opleiding - dit is nu een gedeeld thema. 
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o Nazorg bij agressie: zowel de ortho als de coördinator spelen hierin een rol. Daarom werd 

dit ook een gedeelde opdracht. 

o Coachen van medewerkers: zat vroeger eenzijdig bij de coördinator. Maar waar dit meer 

gericht is op hoe iemand naar een bepaalde client toe moet handelen, is dit eerder een 

taak voor de ortho. Soms heeft de ortho hier dus ook een rol in, vanuit de 

ondersteuningsmodellen die we hanteren.  

o Ward vraagt welke opleiding coördinatoren moeten hebben? 

o Luc: De voorwaarde die de overheid stelt om teamcoach (vroeger hoofdopvoeder) te 

kunnen worden = opvoeder klasse 1 zijn (nu bachelor ortho) + minimum 2 jaar gewerkt 

hebben als begeleider klasse 1. Om te kunnen doorgroeien naar coördinator moet men 

minimum 1 jaar als teamcoach gewerkt hebben. De regels hiervoor worden binnenkort 

mogelijk versoepeld. Onze coördinatoren zijn niet allemaal bachelor ortho. Er zijn ook 

mensen met een master diploma. Meestal hebben zij wel een menswetenschappelijke 

achtergrond. We kiezen telkens de meest geschikte kandidaat.  

o Gezicht van de organisatie: coördinator+ campusverantwoordelijke. 

o Projectmanagement kan zowel door de coördinator als de ortho opgenomen worden. 

o Ward geeft aan dat het goed zou zijn om deze begrippen naar buitenstaanders toe te 

visualiseren. 

o Luc: Dit is al eens gevisualiseerd geweest, in een tabel waarin aangegeven wordt wie wat 

doet. Maar dit moet misschien geactualiseerd worden.  

o Pim: Een campusverantwoordelijke is de leidinggevende in een buitenhuis. Een 

campusverantwoordelijke heeft een uitgebreidere verantwoordelijkheid dan een 

teamcoach, heeft ook meer vrijgestelde uren.  

o Luc: Bij inspectie is de ortho normaal het eerste aanspreekpunt omdat dit vaak inhoudelijk 

is. 
 

 Uitbreiding ODB-unit 

o Men evolueert naar 6 ODB-bedden in elke provincie.  

o In Oost-Vlaanderen wordt de bestaande erkenning van Ebergiste opgeschaald naar 6 

bedden. 

o ODB is een behandelingsunit voor mensen rond wie men wat vastgelopen is in een andere 

voorziening of thuis.  

o We werken met een voortraject, vervolgens een opname van 3/6/9 maanden, waarna 

begeleidingsadviezen worden meegegeven aan de voorziening van oorsprong of 

thuissituatie, met een natraject voor opvolging. 

 

 Zelfevaluatie VAPH 

o We ontvingen van het VAPH de melding dat onze zelfevaluatie van het beleidsplan 2022 

voldeed aan de vereisten.  

o Dit wordt steeds op het CGO geagendeerd, draait rond de participatie van gebruikers, en 

staat hoog op de agenda van de overheid. 

o Maar veel feedback krijgen we hier niet op.  
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8.  Veiligheid in de voorziening n.a.v. verdrinking bewoner in andere voorziening 

  We hanteren een nota rond epilepsie en zwemmen/badsituaties. 

o Het uitgangspunt hierbij is: nakijken of er medische indicaties zijn waardoor een cliënt niet 

mag zwemmen/alleen mag baden. Als die er zijn, mag hij niet zwemmen en is er altijd 

iemand aanwezig bij het baden. 

o Als er zich een noodsituatie voordoet terwijl men aanwezig is bij een bewoner in bad, is de 

richtlijn: eerst het water laten weglopen, dan elders gaan helpen, m.a.w. het eerst creëren 

van een veilige situatie voor de cliënt die men aan het begeleiden is. 

o Waar dit verantwoord is, mogen cliënten alleen in bad. Dit zijn cliënten die ook in de 

thuiscontext zelfstandig een bad nemen. Om een goede inschatting te maken of een cliënt 

zich zelfstandig mag wassen, wordt voorafgaand overleg gepleegd met de behandelend arts 

en met het netwerk. 

 Vraag vanuit het CGO: gaan zwemactiviteiten door met 1/1 begeleiding? 

 Luc: Bij medische indicaties wordt er niet gezwommen. Als men gaat zwemmen met cliënten 

die kunnen en mogen zwemmen, gaat er begeleiding mee in functie van de doelgroep, en is er 

daarnaast ook het toezicht in het zwembad aanwezig. 

 Infrastructuur: We zetten de laatste jaren sterk in op Parkerbaden = kantelbare zitbaden. 

Hierin is het risico op verdrinking kleiner omdat men er minder kan in wegglijden. De 

begeleiding heeft dit ook al uitgetest. Ze zitten veel stabieler dan een ligbad.  

Los daarvan is de richtlijn dat er altijd iemand aanwezig moet zijn als er medische indicaties 

zijn. En als men dringend weggeroepen wordt is de instructie dat het bad eerst moet 

leeglopen en de situatie veilig moet zijn voordat men elders kan gaan helpen. 

 Ward: zijn jullie verzekerd voor zo’n zaken? 

 Luc: er zijn burgerlijke aansprakelijkheidspolissen en bestuurders aansprakelijkheidspolissen 

afgesloten hiervoor. 

 Ongevallen kunnen overal en altijd gebeuren, maar we proberen de kans daarop zo klein 

mogelijk te houden. Dat is altijd het uitgangspunt.  

 In de buitenhuizen: als er geen tegenindicaties zijn, gaan cliënten in het kader van de privacy 

soms alleen in bad. De begeleiding houdt daarbij wel oogje in het zeil, luistert regelmatig aan 

de deur, ... 

 Ward vraagt of dit deel uitmaakt van een protocol. 

 Luc: dit maakt deel uit van een directienota. We hebben groot aantal richtlijnnota’s rond 

diverse zaken, van administratieve processen zoals zakgeldbeheer tot bv. hygiëne, ... 

Wie nieuw in dienst komt, wordt hierover ingelicht. Men kan deze nota’s gericht doornemen 

waar nodig en relevant. Om een goede inschatting te maken of een cliënt zich zelfstandig mag 

wassen, wordt voorafgaand overleg gepleegd met de behandelend arts en met het netwerk. 

 Dagcentrumcliënten zijn een bijzondere doelgroep: hun medisch dossier is niet volledig 

gekend, we hebben geen directe toegang tot hun medische gegevens. Maar het netwerk 

wordt steeds bevraagd of er sprake is van epilepsie, slikproblemen, ... m.a.w.: zaken die voor 

problemen kunnen zorgen.  
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 Soms wordt ook toestemming gevraagd voor specifieke activiteiten. Dit gebeurt via een 

formulier waarin een arts verklaart wat kan en niet kan.  

 Als er sprake is van epilepsie, wordt dit steeds met een arts besproken. De arts kan bv. 

aangeven of de cliënt voldoende stabiel is om deel te nemen, mits bepaalde voorwaarden.  

9.  Evaluatie & toelichting resultaten participatiedag + oefening middenkader 

  Op het participatiemoment waren zowel leden van het CGO als begeleiders aanwezig. 

Dezelfde oefening werd ook gemaakt door het middenkader. 

 De thema’s waarmee we zouden willen werken werden onderverdeeld in 3 domeinen 

(kwaliteit bestaan voor de cliënten, kwaliteit werken voor de medewerkers, kwaliteit van 

organisatie) en op kaartjes genoteerd. 

 Er werd gevraagd om in kleine groepjes per domein 5 thema’s te selecteren en te quoteren 

naargelang belangrijkheid. 

 

1) KWALITEIT VAN LEVEN VOOR DE CLIËNTEN 

 

 Prioritaire thema’s voor gebruikers, begeleiders en middenkader: 

o De ingezette infrastructuur beantwoordt aan de noden van de cliënten. 

o Betekenisvolle activiteiten. Dit zijn activiteiten binnen de 8 domeinen van kwaliteit van 

leven, die de cliënt vrijwillig kiest, en die betekenisvol zijn voor de cliënt. Dit kan voor elke 

cliënt anders zijn.  

o Participatie. De kans krijgen om mee te denken en mee te doen. Het inbrengen en 

benutten van ervaringsdeskundigheid van cliënten en hun netwerk bij het nemen van 

beslissingen 

o Impactgericht werken. M.a.w. kijken hoe we het verschil kunnen maken voor de cliënt. 

Impact gericht werken is kijken naar wat betekenisvol is voor de cliënt, en inzetten op 

zelfevaluatie: worden de vooropgestelde doelen/ werd het beoogde effect bereikt. 

o Inzetten op toegankelijkheid van communicatie, dus inzetten op communicatie in 

begrijpbare taal (bv. verslag cliëntenraad).  

 

 Thema’s die enkel door het middenkader naar voren geschoven werden: 

o Actief gericht hanteren van het agogisch kader SEO (een inschatting maken van het 

emotioneel functioneren van een cliënt en de noden en behoeften van een cliënt vertalen 

in een passend ondersteuningsaanbod). 

o Inzetten op rechtvaardige en betaalbare dienstverlening voor elke cliënt, gebaseerd op 

onderlinge solidariteit. Dit is iets wat we in de praktijk ook doen. We kiezen ervoor dat de 

breedste schouders de zwaarste lasten dragen, op een rechtvaardige manier. Technische 

ondersteuning is bv. meer georiënteerd naar zwaardere zorggroepen. We proberen ook 

bewust om te gaan met kosten die gemaakt worden i.h.k.v. vrijetijdsbesteding, ... 
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 Thema’s die enkel bij de gebruikers en begeleiders naar voren kwamen:  

o Reductie van het psychofarmacagebruik. We nemen deel aan een project dat hierrond 

werkt. 

o Cliënten ontlasten van grote druk door 1 cliënt, om het emotioneel welbevinden van 

iedereen te borgen. Dergelijke situaties worden meestal ad hoc bekeken.  

Het is bv. niet de bedoeling dat de hele leefgroep in vrijheid beperkt wordt omdat 1 

bewoner plots nood heeft aan een gesloten werking, of nood heeft aan meer zorg. We 

zetten er zoveel mogelijk op in dat cliënten kunnen blijven wonen waar ze wonen, maar 

binnen redelijke grenzen. Waar nodig wordt dit bekeken. 

Sommige cliënten zijn verbaal mondiger/agressiever en kunnen zo ook druk geven op de 

groep. Het is de taak van de ortho om daarmee op weg te gaan.  

Extra druk kan tijdelijk zijn, en dan wordt hierrond gewerkt. Als het om een probleem gaat 

met permanent karakter, wordt gekeken of verhuizen naar een andere groep wenselijk is.  

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Vraag vanuit het CGO: Hoe gaan de teams om met jongere cliënten die verbaal mondig  

zijn en continu hun grenzen proberen te verleggen? 

 

− Luc: Er worden afspraken gemaakt, ook met lokale politiewerkingen, waarbij een 

engagement wordt uitgesproken om waar nodig (als iemand over de schreef gaat) bv. 

een gesprek te hebben met een cliënt. Soms wordt ook formeel klacht ingediend met 

het oog op het begeleidbaar maken van een cliënt.  

− Pim: Er zijn ook andere mogelijkheden. In elke werking zijn er begeleiders die opgeleid 

zijn in omgaan met agressie, conflictsituaties, ... De politie wordt ook ingezet, maar we 

proberen eerst andere zaken uit. 

 

Vraag vanuit het CGO: Potje breken =potje betalen?  

 

− Luc: Dit wordt altijd besproken met de orthoagogen en wordt soms toegepast waar dit 

agogisch verantwoord is. Het zijn de ortho’s die bekijken of dit zinvol is. Als dit het 

gedrag toekomstgericht kan beïnvloeden, wordt dit wel overwogen (en worden de 

kosten (deels) doorgerekend). Dit wordt ad hoc bekeken.  

− Luc: Het gaat vaak om strafbare feiten, maar wordt door ons niet als dusdanig 

aangegeven. 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

o Actualisatie ethisch advies rond omgaan met sociale media. Soms maken begeleiders 

profielen aan om cliënten op te volgen. Dit is een moeilijk gegeven, want ook privacy te 

respecteren. Zaken die cliënten soms niet uitgesproken krijgen richting ouders of 

begeleiding, worden soms wel op sociale media geplaatst. Dit is voor hen een makkelijke 
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manier om zich te uiten; maar houdt ook gevaren in. Dit wordt dus opgevolgd door de 

begeleiding. We willen hierrond ethisch advies vragen naar de toekomst toe. 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Vraag vanuit het CGO: Meer en meer cliënten zullen wellicht vertrouwd zijn met  

multimedia, ... ? 

 

− Luc: We werken met cliënten actief rond mediawijsheid. Netwerken willen soms geen 

foto’s gepost van hun zoon/dochter terwijl men zelf een profiel aanmaakt voor hen 

waarop dan van alles wordt gepost. We hanteren het ethisch advies ‘Omgaan met 

nieuwe media’. Dit advies kan men terugvinden via onze website of door te klikken op  

de toegevoegde link: Ethiek | Broeders van Liefde. Vanuit Ebergiste stelden we recent  

de vraag om tot een actualisatie van deze tekst te komen. 

 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

2) KWALITEIT VAN WERKEN VOOR DE MEDEWERKERS 

 

 Volgende thema’s kwamen naar voren bij beide groepen:  

o Gericht inzetten van zorgtechnologie als preventiemiddel. 

o Teams laten groeien. Een multidisciplinaire samenstelling en een goede onderlinge 

samenwerking en afstemming zijn essentieel voor het leveren van goede zorg. Een traject 

voorzien per team, op verschillende snelheden. 

o Samenwerking tussen  diensten, rollen, functies, disciplines om doelstellingen te bereiken 

en dingen gedaan te krijgen. 

o Elkaars werking leren kennen (bv. door werkdagen te organiseren op locatie, waarbij men 

ook andere werkingen leert kennen). 

 

 Bij het middenkader:  

o Inzetten op een cultuur van verantwoordelijkheid willen nemen, gedeeld belang en 

gezamenlijk engagement = inzetten op leidinggevende vaardigheden. 

o Ontwikkelen van goed leiderschap 

o Nieuwe medewerkers vinden en professioneel onthalen (de HR-medewerker en de 

coördinator spelen hierin een belangrijke rol) 

 

 Bij gebruikers en medewerkers: 

o Opleidingsplannen verder uitwerken, implementeren en evalueren 

o Borgen van aangeleerde methodieken i.v.m. het voorkomen van emotionele belasting.  

Hier hebben we de afgelopen maanden sterk op ingezet, en dit willen we blijven doen. 

 

 

https://broedersvanliefde.be/ethiek
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3) KWALITEIT VAN ORGANISATIE 

 

 Bij beide groepen: 

o inzetten op de verdere uitbouw van een divers aanbod aan woonvormen en aangepaste 

woonaccomodatie waarbij ingezet wordt op meer privacy. 

o Alert zijn voor maatschappelijke evoluties, noden, uitdagingen en inzetten op kwetsbare 

doelgroepen. 

 

 Enkel bij het middenkader: 

o Inzetten op betaalbare zorg voor elke cliënt. 

o Driehoekskunde als visie op én toetssteen van de samenwerking. 

o De financiële leefbaarheid van de organisatie bewaken. 

 

 Enkel bij de gebruikers: 

o Duidelijke doelgroepprofilering bij bouwprojecten, met aandacht voor kwetsbare 

doelgroepen. 

o Inzetten op collectieve inspraak via cliëntenraad en collectief gebruikersoverleg. 

o Kenbaar maken en implementeren van de vernieuwde procedure werving en selectie. 

o Branding - inzetten op uitbouw van de eigen sterktes en die kenbaar maken.  

− Luc: We hebben in dit kader een nieuwe huisstijl uitgewerkt en in Het Veer ‘Plumiek’ 

ontwikkeld. We leggen bij vacatures ook meer de focus op wat we te bieden hebben als 

organisatie. 

− Ward: Ook BVL is sterk aanwezig op Facebook, o.a. met vacatures. Is fris, eigentijds. 

− Luc: We proberen ook te letten hierop, op een frissere look, directere en meer 

toegankelijke taal. We werken ook met een nieuw softwarepakket waardoor men 

eenvoudiger kan solliciteren. Ook de sollicitatiemomenten op zich worden anders 

aangepakt. Administratieve gegevens worden pas opgevraagd als men verder wil gaan, 

... 

 

4) BESLUIT 

 

 Hier zijn op zich geen verrassingen uitgekomen.  

 Deze projectideeën moeten nu omgezet worden in projectfiches, met acties die we willen 

ondernemen.  

 Deze zullen niet allemaal opgenomen worden in 2024.  

 Soms zullen ze ook extern opgenomen worden, cf. het inclusieproject dat vanuit KULeuven 

wordt georganiseerd. We nemen hieraan deel en doen hierin een inbreng, maar werken dit 

niet volledig zelf uit.  

 Bij andere thema’s zullen we kijken welke er prioritair bekeken worden, en aan wie ze worden 

toegewezen. Met na verloop van tijd een voortgangsreportage (die ook op het CGO gebracht 

kan worden) en bijsturing waar nodig.  
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10.  Teambarometer 2023 

  De teambarometer is een lokaal beleidsplan op het niveau van de woongroepwerkingen. 

 Hierin komen de 3 hoofddomeinen terug (kwaliteit van leven/werken/organisatie).  

 Deze bevraging wordt elk jaar opgemaakt en afgenomen. 

o Er wordt teruggeblikt op de thema’s die vorig jaar werden aangehaald.  

o Verder wordt per domein ingezoomd op een aantal thema’s - om te bekijken of men daar 

goed mee bezig is, of iets een aandachtspunt vormt, ... 

 De teambarometer is bedoeld om eigen werking periodiek in vraag te stellen. 

 Na afname wordt dit door de teamcoach, campusverantwoordelijke, coördinator en agogisch 

directeur besproken.  

 Er wordt ook een teambarometer ontwikkeld voor de medische dienst en de ondersteunende 

diensten; met aangepaste vragen, die relevant zijn voor hun werking. Binnen de 

onderhoudsdienst zijn er nu al regelmatig werk- en vormingsdagen waarop bepaalde thema’s 

aan bod komen.  

 

 Luc overloopt de thema’s die dit jaar in de teambarometer opgenomen zijn (zie bijlage). 

Als voorbeeld wordt de teambarometer voor team CVD (team centrum voor dagbesteding) 

bekeken. 

o Nazorg na schokkende gebeurtenissen: hierop hebben we sterk ingezet. 

o In elk buitenhuis en in Borgwal in elke buurt is er een agressiecoach aanwezig. In Borgwal 

worden deze aangevuld met 2 kine’s.  

o Taken van de agressiecoach:  

− Opleiding geven aan begeleiders over omgaan met agressie (fysieke technieken), 

omgaan met conflicten en agressie voorkomen.  

− Ook nazorg bieden aan medewerkers die agressie hebben meegemaakt. Tot anderhalf 

jaar geleden was er geen duidelijkheid over wie dit opnam voor de medewerkers, nu 

doen de agressiecoaches dit, aangevuld door de ortho’s. 

11.  Vernieuwde IDO RTH & aanpassing factuurvoorwaarden IDO niet-RTH 

  De vernieuwde IDO werd op de vorige vergadering uitgedeeld. 

 De factuurvoorwaarden zijn nog gewijzigd: 

o Er wordt 7,5 euro vergoeding aangerekend voor een 2de en 3de maning. 

o De verwijlinteresten & het aanrekenen van andere forfaitaire bedragen komt te vervallen.  

12.  Varia 

 a) Identiteitsverklaring Ebergiste 

 Luc: 

o De identiteitsverklaring geeft aan wie we zijn, wat we doen, voor wie we werken, ...  

o Dit is het kader dat we hanteren bij het uitschrijven van het beleidsplan (geeft richting aan 
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wat we hierin opnemen). De identiteitsverklaring komt dus tot uiting door de uitvoering van 

de doelstellingen opgenomen in de beleidsplannen. 

o In 2008 werd het proces voor het uitwerken van een identiteitsverklaring opgestart voor 

Ebergiste en in 2012 werd deze eerste versie afgeklopt. Maar deze was inmiddels toe aan 

actualisatie. 

o Dit werd door een werkgroep bekeken: 

− Er werd geprobeerd om eigentijdse accenten te leggen, bv. rond duurzaamheid, meer 

inclusieve werking, werken rond betekenisvolle activiteiten, ... 

− De 3 domeinen (kwaliteit van leven/werken/organisatie) zijn hierin vervat. 

− Belangrijk voor de medewerkers: deskundigheid, verantwoordelijkheid opnemen, 

verbondenheid. 

− Belangrijk voor de cliënten: het kader van kwaliteit van bestaan wordt expliciet 

benoemd. 

− De historiek van de voorziening werd weggelaten (is terug te vinden op de website). 

− De naamkeuze, en de uitleg van baseline en logo werden opgenomen. 

o De nieuwe tekst werd al voorgelegd aan de raad van bestuur, en werd goedgekeurd. 

o Ze wordt ter informatie al gedeeld. 

o We gaan hier nu intern mee aan de slag. Zullen hier bv. naar refereren als we een 

cliëntenbrochure ontwikkelen. Ook bij sollicitaties wordt hiermee gewerkt, en wordt 

gevraagd aan kandidaten wat ze belangrijk vinden. 

 

 Ward: Het valt op dat men bij BVL sterk werkt rond de identiteitsverklaring. Ook in scholen 

wordt sterk aangegeven waar men voor staat. Dit is wel goed.  

 Luc: Ook in commerciële bedrijven worden mission statements opgesteld. Elk bedrijf heeft wel 

zoiets. Dit is niet louter sectorgebonden. het vormt een soort kompas voor een organisatie, 

dat aangeeft waarvoor men staat en welke richting men uitgaat, en hoe men het verschil wil 

maken t.o.v. anderen. 

 Voetnoot: de oude versie staat voorlopig nog op website. 

 

b) Samenwerking met I-mens voor Specht 

 De personeelsinzet wordt jaarlijks begroot. Voor volgend jaar betreft dit 318,92 FTE over alle 

vestigingen en departementen heen.  

o 296,71 daarvan worden gesubsidieerd via het VAPH, 

o 13,17 via het fonds sociale maribel (RSZ-vermindering die we van de Federale overheid 

ontvangen, moet aan de Vlaamse overheid worden doorgestort, die dit in het fonds sociale 

maribel stort om aan her-tewerkstelling te doen. Hiervoor dienen we dossiers in die aan 

bepaalde voorwaarden moeten voldoen, en waarvoor een maximum subsidiëringsgrens per 

dossier is vastgelegd. Dit zijn voor ons bijkomende personele middelen. De loonkost wordt 

niet voor de 100% afgedekt via dit fonds waarvoor we een deel bijleggen vanuit de 

werkingsmiddelen. Dit betreft goedkope medewerkers met weinig anciënniteit.), 

o 9,04 wordt betaald vanuit de werkingsmiddelen.  
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 Ondanks de extra inzet vanuit de werkingsmiddelen zijn er in sommige groepen extra handen 

nodig op bepaalde periodes van de dag (vooral in de periode 8-12 uur). Daarom overwegen 

we om specifiek voor die doelgroep gezinshulp in te schakelen. Zoals dit ook in andere 

voorzieningen al gebeurt. We zouden hiervoor samenwerken met i-mens. Het zwaartepunt 

van de dag is de periode van 8-12 uur: verluieren, ontbijten, ..., middageten. Om ervoor te 

zorgen dat de eetmomenten niet te kort op elkaar volgen, wordt overwogen om iemand extra 

in te schakelen in Specht, specifiek voor ADL-activiteiten (enkel op weekdagen).  

 Voor medische zaken wordt in veel groepen al gebruik gemaakt van thuisverpleging. Dit is 

rechtstreeks geregeld via het RIZIV.  

 I-mens werkt met verzorgenden en biedt ook groepsondersteuning aan, waarbij iedereen in 

de groep wordt ondersteunt. Het collectief tarief hiervoor is 7,6 euro per uur, volgend jaar 8 à 

9 euro per uur, te delen door een tiental cliënten. Op maandbasis zou dit voor 4 uur per dag 

neerkomen op 80 euro per bewoner.  

 De kost hiervoor zal ten laste vallen van de cliënten die in deze woongroep wonen, en in de 

woon- en leefkosten verrekend worden.  

 Deze vorm van personeelsinzet is niet vervangend, maar wel aanvullend bedoeld.  

 Specht heeft op zich voldoende personeel. Voor een woongroep van 10 mensen beschikken  

ze over 8,3 FTE. Er zijn weinig groepen die zoveel personeel hebben. Alle vacatures zijn ook 

volledig ingevuld. Maar Specht heeft veel bewoners met een hoge zorgnood. Waarbij extra 

handen kunnen helpen in de drukste periode van de dag. De meeste bewoners in Specht zijn 

bv. niet in staat om zelfstandig te eten. Ze moeten hierbij dus individueel geholpen worden. 

Indien hiervoor niet voldoende mensen beschikbaar zijn, geeft dit tot gevolg dat het moment 

van het ontbijt te dicht komt te liggen bij het moment van het middagmaal. We willen dit 

vermijden door de extra inzet van handen via I-mens.  

 

c) Volgend collectief gebruikersoverleg: 

dinsdag 6 februari 2024 

 

d) Gewijzigde datum collectief gebruikersoverleg:  

de vergadering in april wordt verlegd naar dinsdag 23 april 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

Luc Aelbrecht      Ward wyffels 

algemeen directeur ad interim       voorzitter collectief gebruikersoverleg 


